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Geachte heer Peters,

Ter beantwoording van de door u gestelde vragen op grond van artikel 43 van het Reglement van
Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van de gemeenteraad met betrekking tot
GGD Limburg-Noord delen wij u, met opneming van de inleiding, het volgende mede.

Vanmorgen werden we opgeschrikt door een artikel in Dagblad De Limburger waarin staat dat
de GGD Limburg Noord problemen heeft die ertoe leiden dat gemeenten vanaf 2026 jaarlijks 4,5
miljoen moeten gaan bijbetalen. In 2025 is al een extra bedrag van 2,3 miljoen euro benodigd.
De problemen van de GGD zijn volgens het artikel veroorzaakt door gemeentelijke
bezuinigingen in de afgelopen jaren. De wethouders Gezondheid van de 15 bij de GGD
aangesloten gemeenten zijn door de GGD geïnformeerd. Op verzoek van de wethouders is een
herstelplan in de maak. Voor de uitvoering hiervan zijn de extra middelen nodig zoals hiervoor
genoemd.

Gezien het feit dat al over heel concrete bedragen voor een herstelplan wordt gesproken, kan
het niet anders dan dat de problemen bij de GGD Limburg Noord al geruime tijd bekend zijn.

Vraag 1. Op welke gemeentelijke bezuinigingen wordt gedoeld?
Antwoord. In de afgelopen jaren hebben geen gemeentelijke bezuinigingen plaats gevonden.

De gemeentelijke bijdrage aan de Veiligheidsregio en de GGD Limburg Noord is in
de afgelopen jaren elk jaar verhoogd, o.a. vanwege loon-en prijsontwikkelingen.

Vraag 2. Vanaf wanneer is de Roermondse wethouder Gezondheid op de hoogte dat er
dergelijke problemen zijn bij de GGD Limburg Noord?

Antwoord. Graag nemen wij u mee in onderstaande tijdlijn:
• 30 maart 2024: in de Bestuurscommissie GGD (BC GGD) is gesproken

over de toekomstbestendige GGD. De directeur Publieke Gezondheid van
de GGD heeft mondeling gedeeld dat de situatie van de GGD zorgen baart.
Mede als gevolg van landelijke ontwikkelingen is het aantal taken van de
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GGD toegenomen, zijn bestaande taken geïntensiveerd zijn en is de rol van
de GGD in het netwerk van publieke gezondheid in de samenwerking met
gemeenten en zorgpartners sterk aan veranderingen onderhevig. De
benodigde formatie en financiële middelen zijn niet meegegroeid. De GGD
heeft geconstateerd dat zij op nagenoeg alle vlakken niet meer in staat is
om haar wettelijke- en kerntaken op verantwoorde wijze uit te voeren.
Afgelopen jaren heeft de GGD er voor gekozen om in het kader van
bestuurlijk comfort intern keuzes te maken en zaken binnen de eigen
organisatie op te lossen. De GGD heeft ter vergadering aangegeven dat
deze strategie niet langer houdbaar is.

• 29 mei 2024: tijdens de vergadering van de BC GGD is door de
portefeuillehouders geconstateerd dat er ten aanzien van de eerdere
analyse nog aanvullende- en verduidelijkingsvragen zijn. Wethouder
Smitsmans was bij het overleg van 29 mei niet aanwezig.

• 7 juni 2024: Wethouder Smitsmans heeft n.a.v. de conceptbesluitenlijst van
de BC van 29 mei per e-mail aangegeven overvallen en onaangenaam
verrast te zijn door de berichten m.b.t. de ontstane situatie bij de GGD. Zij
heeft nadrukkelijk verzocht om een herstel- en verbeterplan om op basis
daarvan verder het gesprek te kunnen voeren. Zij heeft aangegeven zonder
gedegen plan nergens mee in te kunnen instemmen. Wethouder
Smitsmans heeft hierover gelijktijdig ook de burgemeester, als lid van
Algemeen en Dagelijks Bestuur (AB en DB) VRLN geïnformeerd.

• 21 juni 2024: in haar overleg heeft het DB VRLN over dit onderwerp
gesproken.

• 26 juni 2024: Bij e-mail heeft wethouder Smitsmans het statement van de
GGD aan de BC GGD en BC Veiligheid geagendeerd voor de
eerstvolgende B&W vergadering. Het statement luidt: "de omgeving van de
GGD is flink in beweging. Voorbeelden daarvan zijn de daling van de
vaccinatiegraad, de taken en rol van de GGD rondom het Integraal Zorg
Akkoord (/ZA) en het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) en de
ontwikkelingen rondom de pandemische paraatheid. Dit vraagt veel van de
organisatie en haar medewerkers in de implementatie en uitvoering van de
veelal wettelijke taken. Dit vraagt om een nadere verkenning. Vanuit de
inhoud voert het bestuur hierover het gesprek met de GGD". In de e-mail
van de GGD is tevens aangekondigd dat hierover verder gesproken wordt
tijdens de bestuurlijke tweedaagse op 12 en 13 september 2024.

• Juli 2024: in de conceptprogrammatekst van de gemeentelijke begroting
2025 is aangegeven dat de GGD te maken heeft met uitdagende tijden en
er een verkenning toekomstbestendige GGD plaats vindt.

• 2 juli 2024: statement toekomstbestendige GGD is voor kennisgeving
aangenomen in het college van B&W.

• 6 september 2024: de voorbereiding op de Bestuursconferentie VRLN is
besproken in het college van B&W.

• 12 en 13 september 2024: tijdens de Bestuursconferentie is nader
gesproken over de inhoudelijke verkenning en bijbehorende financiële
kaders voor 2025 en verder. Wethouders en burgemeesters van de 14
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gemeenten zijn niet akkoord gegaan met de gevraagde financiële
compensatie.

• 25 september 2024: in de werkvergadering van de BC GGD zijn nadere
afspraken gemaakt rondom het versterkingsprogramma
Toekomstbestendige GGD. Eén van de gemaakte afspraken is dat het DB
VRLN fungeert als opdrachtgever en er in december 2024 een totaalplan
(inhoudelijk en financieel} 'versterkingsprogramma Toekomstbestendige
GGD' aan het Algemeen bestuur van de Veiligheidsregio (AB VRLN) wordt
voorgelegd. Naar aanleiding van de terugkoppeling van de gemaakte
afspraken per e-mail heeft wethouder Smitmans nogmaals nadrukkelijk
verzocht haar kritische inbreng tijdens de vergadering op te nemen in de
gemaakte afspraken en een zeer concreet herstelplan.

• 27 september 2024: raadsinformatie brief VRLN naar uw raad verzonden.

Vraag 3. Heeft de Roermondse wethouder Gezondheid het college van B&W
geïnformeerd? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet?

Antwoord. Dit onderwerp is aan de orde geweest in de rondvraag van de B&W vergaderingen
van 2 juli en 6 september 2024.

Vraag 4. Heeft de Roermondse wethouder Gezondheid de gemeenteraad
geïnformeerd? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet?

Antwoord. In lijn met de regionale afspraken tussen de 14 gemeenten is er vanuit de VRLN
een raadsinformatiebrief opgesteld met daarin procesinformatie en duiding en een
aankondiging van nog te organiseren regionale raadsinformatiebijeenkomsten.
Deze raadsinformatiebrief is op 27 september naar uw raad gestuurd. Vooruitlopend
hierop hebben enkele gemeenten, tegen de regionale afspraken in, hun raad eerder
geïnformeerd. Dit is openbare informatie waardoor deze informatie helaas eerder bij
de pers terecht is gekomen en in de krant is verschenen.

Vraag 5. Wanneer kan de Roermondse raad alsnog informatie verwachten?
Antwoord. Uw raad heeft inmiddels een raadsinformatiebrief vanuit de Veiligheidsregio

Limburg Noord ontvangen. Uw raad wordt actief meegenomen in het proces. Zo
worden er vóór 6 december a.s. regionale raadsbijeenkomsten georganiseerd.

Vraag 6. Waarom wordt de raad niet tijdig meegenomen als er problemen dreigen te
ontstaan?

Antwoord. Zie proces hierboven dat in overleg met de 14 wethouders en 14 burgemeesters tot
stand is gekomen.

Vraag 7. Kan de wethouder voor de eerstvolgende commissievergadering uitleg geven
over deze casus?

Antwoord. De burgemeester en de portefeuillehouder GGD zijn uiteraard altijd bereid een
toelichting te geven.
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Een kopie van deze brief is aan de overige leden van de raad gezonden.

Met vriendelijke groet,

het college van burgemeester en wethouders,
...._ de secre~...------ em_e_e-st-e-r,-

c1.,1,~~i!,;.----

• Uzt
J. van Putten Y.F.W. Hoogtanders




